
 

 

 
Referat møde i Frivillighedsrådet  
Onsdag den 23. august 2023 kl. 9.30-11.30 i mødelokale 203 på Tønder Rådhus  
 
Deltagere:  
Formand Poul Erik Hansen 
Næstforperson Katja Quilty 
Kasserer Tage Sørensen 
Jørgen Ørbæk Petersen 
Annette Dall 
Erik Jensen, ordstyrer 
Karin Müller 
Rikke Okkels, fraværende 
Irene Feddersen 
Kirsten G. Nissen, frivilligkoordinator/sekretær 
 
Arbejdsgrupper:  
 
Gruppe 1: Planlægning af stormøde  
Karin Müller, Annette Dall, Erik Jensen, Kirsten G. Nissen  
 
Gruppe 2: Frivilligpolitik & PR  
Rikke Okkels, Katja Quilty, Jørgen Ørbæk Petersen, Poul Erik Hansen, Kirsten G. Nissen  
 
Gruppe 3: Samarbejde mellem Frivilligcenter Tønder og Frivillighedsrådet  
Frivillighedsrådet: Annette Dall, Karin Müller, Kirsten G. Nissen  
Frivilligcenter Tønder: Centerleder Ditte Madvig Evald og 1 bestyrelsesmedlem fra Frivilligcenter Tønder  
 
Frivillig Fredag: Annette Dall  
 
Pjece: Karin Müller, Erik Jensen 
 
Tværsilogruppen: Poul Erik Hansen, Tage Sørensen, Kirsten Nissen 
 
Arbejdsgruppe for ny organisering af frivilligområdet: Karin Müller, Jørgen Ørbæk Petersen  
 
 



 

 

 
Referat 
 
1. Ankomst og kaffe.  
 
2. Godkendelse af nye punkter og dagsordenen. 
Dagsordenen blev godkendt. Der blev ikke tilføjet yderligere punkter. 
 
3. Godkendelse af referat. 
Referatet fra møderne den 3. maj og 20. juni blev godkendt. 
 
4. Kort orientering ved formand, kasserer og frivilligkoordinator/sekretær. 
 
Formand Poul Erik Hansen: 
Der har været sommerferie, og der har været et afbræk i arbejdet med ny organisering af frivilligområdet. 
Arbejdet er genoptaget. Forvaltningen har lavet en flot rapport. Der blev orienteret om arbejdsgruppens 
arbejde; Selvhjælp Sydvest ønsker at blive i Skærbæk. Udfordringen er ikke, om Frivillighedsrådet skal lægges 
sammen med frivilligcentret. Udfordringen er, at Frivilligcenter Tønder og Selvhjælp Sydvest skal dække alle 
områder af Tønder Kommune lige godt, sagde Poul Erik Hansen. 
Frivillighedsrådet skal på et tidspunkt tage stilling til, om Frivillighedsrådet vil lægges ind under frivilligcentret 
og på den måde få tættere kontakt til foreningerne. Poul Erik mente, at det også ville blive bedre for 
frivilligcentret, at få en tættere adgang til politikerne. 
 
Karin Müller, der repræsenterer Frivillighedsrådet i arbejdsgruppen, tilføjede, at det har været svært at 
rekruttere medlemmer til rådet og centrets bestyrelse. Hun mente, at det ville være hensigtsmæssigt at 
forene kræfterne. Der skal være en diskussion i rådet om, hvordan det skal organiseres – der kommer en 
gennemarbejdning. Rådet skal have en skarpere profil. 
Processen med nyorganisering kan tage lang tid, og rådet vil derfor stadig være der i nogen tid.  
Der blev fremsat ønske om, at Frivillighedrådets adgang til politikerne med tiden bliver udvidet til også at 
omfatte Sundhedsudvalget. 
 
Tage Sørensen mente, at frivilligcentret ville kunne hjælpe med rekruttering til rådet, hvis der blev en tættere 
tilknytning mellem Frivillighedsrådet og Frivilligcenter Tønder. 
 
Det blev oplyst, at de frivillige aktører skulle melde tilbage inden 1. oktober til arbejdsgruppen med henblik 
på opbakning til rapporten. Det blev aftalt, at Frivillighedsrådet afholder et ekstraordinært møde den 25. 
september kl. 15-17, hvor den reviderede rapport skal drøftes. Kirsten udsender dagsorden. Irene Feddersen 
meldte afbud til mødet. Hun vil have mulighed for at indsende bemærkninger til Poul Erik Hansen inden 
mødet. 
 
Kasserer Tage Sørensen:  
Der var inden mødet blevet udsendt er regnskab over Frivillighedsrådets konto. Tage Sørensen orienterede 
om udgifter og indtægter. Det blev oplyst, at der inden udgangen af året ville komme omkostninger i 
forbindelse rådets møder. 
 
Frivilligkoordinator Kirsten G. Nissen:  
Invitationen til Frivillig Fredag var klar til udsendelse. Festen afholdes i Bredebro Idrætscenter. I år sker 
tilmelding via bestyrelserne og der vil være et deltagergebyr på 50 kr., som skal dække udgiften til 
drikkevarer. Max. deltagerantallet er på 300 personer. Evalueringen efter festen vil vise, om deltagergebyret 
får indflydelse på tilmeldingerne. 



 

 

Pjecen – frivillige sociale organisationer og foreninger var under revidering. Frivilligcenter Tønder hjalp med 
kontakten til de foreninger, som manglede at give den obligatoriske tilbagemelding.  
 
5. Retningslinjer for tilskud efter § 18 i serviceloven. 
Sagen er behandlet og godkendt af Kommunalbestyrelsen den 29. juni 2023, og er videresendt til orientering 
i Frivillighedsrådet. 
Bilag: Sagsfremstilling og Retningslinjer for tilskud efter § 18 i serviceloven. 
 
Frivillighedsrådet blev orienteret om Kommunalbestyrelsens godkendelse af de nye retningslinjer for § 18 
tilskud. Der blev gjort opmærksom på, at fristerne for de to ansøgningsrunder i efteråret og foråret var 
ændret til den 15. september og den 15. februar. Socialudvalgets beslutning om fordelingen af midler sendes 
i høring ved Frivillighedsrådet. Høringerne kan indarbejdes i rådets årshjul, når Socialudvalgets mødekalender 
er klar. 
Forvaltningen havde udarbejdet et nyt ansøgningsskema jf. de nye retningslinjer for § 18, som blev omdelt til 
rådet. Skemaet vil blive evalueret af forvaltningen efter efterårets ansøgningsrunde. 
 
6. Orientering om møde vedr. NGO-strategi v. formand og næstformand.  
Punkt fra sidste møde. 
 
Poul Erik Hansen og Katja Quilty havde været til møde om NGO-strategien med direktør Grethe Nielsen før 
sommerferien. Det blev oplyst, at der kigges på forskellige former for samarbejde og samskabelse. 
NGO-strategien vil beskrive værdier for samarbejde og partnerskaber mellem kommunen og NGO’er  
Katja Quilty forklarede, at NGO’erne har andre og flere muligheder for relationer med borgerne end 
kommunen. Katja oplyste endvidere, at Børn, unge og Social havde  afholdt et møde med NGO’er omkring 
strategiens indhold.  
Holdningen til udarbejdelse af strategien var, at det var en udmærket tanke og fint at få tingene nedfældet 
på papir, således at det bliver tydeligt, hvordan der arbejdes. 
Frivillighedsrådet forventer, at NGO strategien bliver sendt i høring ved Frivillighedsrådet. 
 
Katja fortalte om et projekt i Aarhus, hvor indsatsen var baseret på tilgangen om relationel velfærd. 
Rapporten var tilgængelig på SUS Socialt-Udviklingscenter. 
 
7. Dialogmøde med Socialudvalget. 
Det skal besluttes, hvilke emner rådet ønsker at drøfte med Socialudvalget til dialogmødet den 7. november. 
 
Frivillighedsrådet ønskede, at følgende spørgsmål skulle sendes til Socialudvalget: 
 

• Hvordan har Socialudvalget oplevet processen omkring fordelingen af § 18 midler? 
• Hvordan vil Socialudvalget fremme borgernes fælles medansvar i forhold til frivillige indsatser?  

(Kan socialt ansvar promoveres på ligefod med andre politiske interesser/mærkesager – Vigtigheden 
af at alle har noget at tilbyde) 

• Hvad er Socialudvalgets erfaringer og synspunkter i forhold til det frivillige sociale område de næste 
to år. 

Evt. ekstra spørgsmål: 
• Hvordan ser Socialudvalget det fremtidige samarbejde med Frivillighedsrådet? 

 



 

 

8. Frivillighedsrådets opgaver. 
Arbejdsgrupper med nyt orienterer og fremlægger evt. sager til drøftelse og beslutning i rådet. 

• Aktiviteter i forbindelse med Frivillig Fredag. 
 
Det blev oplyst, at stormødet skal afholdes den 13. november kl. 19. 
 
Arbejdsgruppe 2 aftalte en mødedato. Mødet afholdes den 5. oktober kl. 13-15.  
 
Aktiviteter i forbindelse med Frivillig Fredag: 
Katja Quilty oplyste, at Frivilligcentret har modtaget penge fra Nordea Fonden til aktiviteter i forbindelse med 
Frivillig Fredag. Der skal laves plakater og postkort. Der bliver aktiviteter i ugen efter den 29. september. Det 
forventes, at Frivillighedsrådet skal hjælpe med aktiviteterne.  
 
9. Eventuelt. 
Den 13.9 kl. 16.30 har frivilligcentret et kursus i rekruttering i samarbejde med CFSA på Tønder Biblioteket. 
Tage Sørensen opfordrede rådet til deltagelse. 
 
Komitéen for udvælgelse af Årets Forening har spurgt om repræsentation fra Frivillighedsrådet. Mødet 
afholdes den 14. september. Poul Erik Hansen vil deltage online i mødet.  
 
Rådets møde i oktober flyttes til den 12. oktober kl. 9.00-12.00 – der bestilles rundstykker. 
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